
P R O T O K Ó Ł  nr XXVI/2005 

z Sesji Rady Miejskiej w Bornem Sulinowie 

odbytej w dniu 22 września 2005 r. 

w sali narad Urzędu Miasta i Gminy 

w Bornem Sulinowie. 

  
 
Sesję Rady Miejskiej w Bornem Sulinowie otworzył i jej przewodniczył Przewodniczący 

Rady Miejskiej PAWEŁ KACPEREK. 
 
Na wstępie Przewodniczący Rady Miejskiej powitał przybyłych radnych, Burmistrza Gminy, 
przedstawicieli jednostek pomocniczych, kierowników jednostek podległych, radnych powiato-
wych oraz Kierownika Rejonu Generalnej Dyrekcji Dróg Krajowych i Autostrad  
w Szczecinku Sławomira Zienkiewicza. 
 
Po tym poinformował, że na ogólną liczbę radnych – 15 (ustawowy skład), w Sesji uczestniczy  
8 radnych; zatem stwierdził quorum – podejmowane uchwały przez Radę będą prawomocne. 
Ponadto poinformował, że 3 radnych usprawiedliwiło swoją nieobecność, 1 radny spóźni się, 
natomiast nie zna przyczyny nieobecności 1 radnej. 
 
Listy obecności radnych i zaproszonych gości stanowią załączniki nr 1,2 i 3 do protokołu. 
 
W dalszej kolejności Przewodniczący Rady Miejskiej Paweł Kacperek powiedział, że porządek 
Sesji Rady Miejskiej radni otrzymali do domu wraz z zawiadomieniem. 
Powyższy porządek stanowi załącznik nr 4 do protokołu.  
Zapytał, czy są jakieś uwagi, wnioski do porządku obrad. 
 
W sprawie porządku Sesji głos zabrał Burmistrz Gminy Józef Tomczak, który zaproponował 
korekty dwóch projektów uchwał: 
1) w projekcie uchwały w sprawie przeznaczenia do dzierżawy na okres 10 lat nieruchomości 

stanowiącej własność Gminy Borne Sulinowo (pkt 11 ppkt 2) zmienić okres dzierżawy  
z 10 lat na 5 lat; 

2) w projekcie uchwały w sprawie zbycia nieruchomości stanowiącej własność Gminy Borne 
Sulinowo (pkt 11 ppkt 4) w § 1 skreślić wyraz „nie”, gdyż jest to nieruchomość zabudowana. 

 
Innych zmian nie zgłoszono, w związku z czym Przewodniczący Rady Miejskiej poddał pod gło-
sowanie poprawki zgłoszone przez Burmistrza Gminy: 
− za głosowało 8 radnych, 
− głosów przeciwnych i wstrzymujących się nie zgłoszono. 
 
Porządek Sesji Rady Miejskiej w Bornem Sulinowie w dniu 22 września 2005 r. przedsta-
wiał się następująco: 
 
1. Otwarcie Sesji i stwierdzenie quorum. 
2. Przedstawienie porządku obrad. 
3. Przyjęcie protokołów z Sesji Rady Miejskiej: 
- Nr XXIV/2005 z dnia 16 czerwca 2005 r., 
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- Nr XXV/2005 z dnia 13 lipca 2005 r. 
4. Sprawozdanie Burmistrza z działalności w okresie międzysesyjnym. 
5. Informacja radnych powiatu o ich pracy w Radzie Powiatu. 
6. Informacja Przewodniczącego Rady Miejskiej o pracach organów Rady. 
7. Wystąpienia przewodniczących jednostek pomocniczych Gminy. 
8. Informacja Dyrektora Oddziału Generalnej Dyrekcji Dróg Krajowych i Autostrad  

w Szczecinie na temat utrzymania dróg krajowych leżących w granicach administracyjnych 
Gminy Borne Sulinowo oraz zamierzenia inwestycyjne na rok 2006. 

9. Informacja o realizacji budżetu Gminy Borne Sulinowo za I półrocze 2005 r. 
10. Sprawozdania komisji Rady Miejskiej z prowadzonej działalności w I półroczu 2005 r. 
11. Podjęcie uchwał w sprawach: 

1) wyrażenia opinii o uznanie lasów jako ochronnych; 
2) przeznaczenia do dzierżawy na okres 5 lat nieruchomości stanowiącej własność Gminy 

Borne Sulinowo (część nieruchomości zabudowanej w m. Borne Sulinowo przy ul. Szpi-
talnej 1); 

3) przeznaczenia do dzierżawy na okres 10 lat nieruchomości stanowiącej własność Gminy 
Borne Sulinowo (część nieruchomości niezabudowanej w m. Borne Sulinowo przy ul. 
Słonecznej); 

4) zbycia nieruchomości stanowiącej własność Gminy Borne Sulinowo (nieruchomość za-
budowana w m. Borne Sulinowo, dz. Nr 24/1 i 24/2); 

5) zbycia nieruchomości stanowiącej własność Gminy Borne Sulinowo (nieruchomość nie-
zabudowana w m. Borne Sulinowo, dz. Nr 37/69); 

6) zbycia nieruchomości stanowiącej własność Gminy Borne Sulinowo (nieruchomość nie-
zabudowana w m. Borne Sulinowo, dz. Nr 87/12); 

7) zbycia nieruchomości stanowiącej własność Gminy Borne Sulinowo (nieruchomość nie-
zabudowana w m. Borne Sulinowo, dz. Nr 87/19); 

8) zbycia nieruchomości stanowiącej własność Gminy Borne Sulinowo (nieruchomość nie-
zabudowana w m. Borne Sulinowo, dz. Nr 33/1); 

9) zbycia nieruchomości stanowiącej własność Gminy Borne Sulinowo (nieruchomość nie-
zabudowana w m.Juchowo, dz. Nr 84/17); 

10) zbycia nieruchomości stanowiących własność Gminy Borne Sulinowo (nieruchomości 
niezabudowane w m. Łubowo – kompleks działek); 

11) zabezpieczenia środków przyznanych z Ministerstwa Edukacji Narodowej i Sportu na 
współfinansowanie inwestycji pn. „Budowa zaplecza socjalno-technicznego do obsługi 
stadionu w Bornem Sulinowie” na 2005 rok; 

12) zaciągnięcia pożyczki na prefinansowanie; 
13) wprowadzenia zmian w budżecie Gminy Borne Sulinowo na 2005 rok. 

12. Interpelacje, wnioski i zapytania radnych. 
13. Ustalenie terminu następnej Sesji Rady Miejskiej. 
14. Zamknięcie Sesji. 
 
 
Ad.3) 
 
Przewodniczący Rady Miejskiej Paweł Kacperek poddał kolejno pod głosowanie protokoły  
z Sesji Rady Miejskiej: 
1. Nr XXIV/2005 z dnia 16 czerwca 2005 r.: 

- za głosowało 8 radnych, 
- głosów przeciwnych i wstrzymujących się nie zgłoszono. 
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2. Nr XXV/2005 z dnia 13 lipca 2005 r.: 
- za głosowało 8 radnych, 
- głosów przeciwnych i wstrzymujących się nie zgłoszono. 

 
Protokoły z Sesji Rady Miejskiej w Bornem Sulinowie Nr XXIV/2005 z dnia 16 czerwca 
2005 r. i Nr XXV/2005 z dnia 13 lipca 2005 r. zostały przyjęte. 
 
Ad.4) 
 
Przewodniczący Rady Miejskiej Paweł Kacperek powiedział, że sprawozdanie Burmistrza  
z działalności w okresie międzysesyjnym każdy radny otrzymał przed Sesją wraz z zawiadomie-
niem o Sesji. 
Powyższe sprawozdanie Burmistrza stanowi załącznik nr 5 do protokołu. 
 
Po tym Przewodniczący zwrócił się do radnych o zgłaszanie ewentualnych pytań, wątpliwości. 
 
Burmistrz Gminy Józef Tomczak powiedział, że chce uzupełnić sprawozdanie o dwie informa-
cje, a mianowicie: 
1. Złożony został wniosek o dofinansowanie działania o nazwie „Porządkowanie gospodarki 

wodno-sanitarnej Dorzecza Parsęty”. W związku z tym otrzymał od Dyrektora Biura Związ-
ku Miast i Gmin Dorzecza Parsęty informację o losach naszego wniosku i przeczytał pismo 
następującej treści: 
„Zgodnie z informacjami jakie uzyskaliśmy od Pana Michała Korolko z Biura Regionalnego 
woj. Zachodniopomorskiego w Brukseli projekt Zintegrowana gospodarka wodno-ściekowa 
w dorzeczu Parsęty został w dniu 13.09.2005 r. zarejestrowany w Komisji Europejskiej  
w Brukseli. Do Komisji Europejskiej wpłynęło 25 wniosków na finansowanie projektów śro-
dowiskowych. Po wstępnej weryfikacji okazało się, że tylko 4 projekty mają kompletną do-
kumentację wymaganą przy tego typu projektach, w tym oczywiście projekt Związku. Nie-
oficjalnie wiadomo również, że projekt ma bardzo duże szanse na pozytywną decyzję Komi-
sji. Termin posiedzenia Komitetu Zarządzającego Funduszu Spójności (podejmuje ostateczną 
decyzję o finansowaniu po zaopiniowaniu projektu przez wszystkie zainteresowane Dyrek-
cje) nie jest jeszcze znany, ale należy się go spodziewać około połowy listopada.” 

2. Sprawę niewybuchów na posesji pana Kowalskiego w Bornem Sulinowie i zrobienia z tego 
problemu szumu medialnego, tj. że nagle miasto jest zagrożone, iż gmina sprzedając tę nieru-
chomość przedstawiła kupującemu, że jest ona bezpieczna. Zwracając się do radnych powie-
dział, iż to, że na terenie tego miasta, na terenie byłego poligonu, wyjątkowo częściej znajdu-
je się niewybuchy i niewypały nie oznacza, że wtedy miasto jest niebezpieczne. Jest to 
pierwszy przypadek – z informacji jakie do niego dotarły – gdzie na terenie miasta znalezio-
no tego typu pocisk. Powiedział, że tak jak wszędzie, obowiązuje procedura unieszkodliwia-
nia, zabezpieczania i wywozu niewybuchów. Takiej procedurze poddano teren p. Kowalskie-
go, na którym znaleziono pocisk. Przyjechała specjalna jednostka Wojska Polskiego, która 
zabrała ten pocisk, a tym samym usunęła zagrożenie. Jeżeli ta sama jednostka stwierdzi, że 
istnieje zagrożenie, to wtedy on wystąpi o środki, które są zabezpieczone w rezerwie budżetu 
państwa na pomoc dla miejscowości poradzieckich, na rozminowanie. Poinformował, że ta-
kie środki otrzymało Nadleśnictwo Borne Sulinowo w wysokości 400 tysięcy złotych i pew-
ne tereny leśne zostały rozminowane (przeszukano a niewybuchy zostały zabrane). Jeżeli 
wpłynie do niego informacja, że gdziekolwiek jest teren, który należy przeszukać i spowo-
dować jego bezpieczeństwo, to on o takie środki wystąpi. Natomiast w tym przypadku poje-
dynczego pocisku nie widzi uzasadnienia, żeby z takim wnioskiem występować tym bardziej, 
iż na sąsiedniej działce dokonano przeogromnych robót ziemnych i stwierdzono, że teren jest 
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bezpieczny, nie znaleziono żadnych pocisków. Podsumowując stwierdził, iż próbuje się zro-
bić z tego znaleziska wielki problem, a wiadomo, że był tylko jeden przypadek śmiertelny, 
który miał miejsce kilka lat temu. 

 
Przewodniczący Rady Miejskiej Paweł Kacperek jeszcze raz zwrócił się do radnych, czy mają 
pytania do Burmistrza Gminy. 
 
Pytań nie zgłoszono, w związku z czym Przewodniczący Rady Miejskiej przeszedł do realizacji 
kolejnego punktu Sesji, tj. Informacja radnych powiatu o ich pracy w Radzie Powiatu. 
 
Ad.5) 
 
Informacja radnych powiatu o ich pracy w Radzie Powiatu nie była przedstawiana. 
Uczestniczący w Sesji radny powiatu Antoni Rauch poinformował, że w okresie wakacyjnym 
była przerwa w pracach Rady Powiatu, a kolejna Sesja Rady Powiatu odbędzie się 30 września 
br. 
 
Ad.6) 
 
Przewodniczący Rady Miejskiej Paweł Kacperek przedstawił informację o pracach organów Ra-
dy, która stanowi załącznik nr 6 do protokołu. 
 
Ponadto poinformował, że w ramach przyjęć interesantów przyjął osoby w sprawach: 
1) uporządkowania cmentarzy, szczególnie w Łubowie, Krągach i Piławie, opracowania doku-

mentacji, która byłaby wyjściowa do dalszego ich zagospodarowania (szata roślinna); 
2) ułożenia przejścia nad jeziorem w m. Łubowo (koło posesji pana kapitana); 
3) ograniczenia prędkości pojazdów samochodowych na drodze nr 20 (tablice stoją, ale nie są 

przestrzegane, sugestia zakupienia fotoradaru); 
4) dofinansowania robót na boisku sportowym w Łubowie (zaplanować środki w budżecie gmi-

ny na rok przyszły m.in. na poprawienie trybuny, doposażenie budynku, zalegalizowanie in-
stalacji elektrycznej; 

5) zagospodarowania plaż gminnych w 2006 roku. 
 
Ad.7) 
 
W punkcie Sesji poświęconemu wystąpieniom przewodniczących jednostek pomocniczych gmi-
ny głos zabrali: 
 
- Karolina Hawro (Sołtys Sołectwa Rakowo) poruszyła temat remontu budynku świetlicy wiej-

skiej w Rakowie. Poinformowała, że połowę budynku, w którym mieści się sklep, wyremon-
towała Gminna Spółdzielnia „SCh” w Silnowie, jak również w połowie położony został 
chodnik przed budynkiem. Natomiast ta część budynku, w którym usytuowana jest świetlica, 
dalej straszy. W związku z tym zapytała, czy świetlica zostanie wyremontowana. 

 
- Zbigniew Maltański (Sołtys Sołectwa Łubowo) poruszył następujące sprawy: 

1) Prosił o doprowadzenie do spotkania w sprawie apteki w Łubowie, gdyż chce wiedzieć, 
czy ta apteka będzie. Zasugerował, by w spotkaniu tym uczestniczyli: Burmistrz, dzier-
żawca pomieszczeń, on – jako sołtys, radni z okręgu wyborczego, w skład którego wcho-
dzi miejscowość  Łubowo. Powiedział, iż mija już 2-letni okres dzierżawy pomieszczeń, 
które nadal straszą pustką. 
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2) Powiedział, że w Łubowie prowadzi działalność ferma bydła, która wystąpiła z wnio-
skiem o powiększenie stada bydła. Poinformował, że w ostatnim czasie w miejscowości 
był okropny smród, związany z wywozem gnojowicy. Jego zdaniem świadczy to o braku 
organizacji pracy albo złośliwości, bowiem wywożenie w wysokiej temperaturze powo-
duje uwalnianie się azotu, który idzie w powietrze. W związku z tym prosił, żeby ten te-
mat jakoś rozwiązać, bo ferma się rozbudowuje, a my wąchamy. 

3) Powiedział, iż w ubiegłym roku w budżecie gminy była planowana inwestycja w Ośrodku 
Zdrowia  w Łubowie. W tym roku również została ujęta naprawa komina i przedkładanie 
dachu. Zwrócił uwagę, że jest już koniec września, a my przepisujemy budżet i nic nie 
robimy; komin się wali, dach też. Przypomniał, że w roku ubiegłym nie zgodził się na 
przekładanie dachu, bo termin był zbyt późny. W tym roku – w rozmowach - okazało się, 
że na przełożenie dachu potrzebny jest projekt, natomiast w tamtym roku nie był potrzeb-
ny. Stwierdził, że już zaczyna nie rozumieć tych rzeczy, jest połowa września i nadal nic 
się nie dzieje. 

4) Poruszył sprawę przejścia do plaży nad jeziorem w Łubowie stwierdzając, że ten temat 
musi być pilotowany. Powiedział, że aktualnie przejście zostało rozgrodzone, ale na wio-
snę, jak przyjedzie zagrodzi i znów nie będzie przejścia. Ktoś kiedyś mu coś obiecał i on 
na to się powołuje. W związku z tym zasugerował spotkanie z p. Kaczanowiczem celem 
przeprowadzenia rozmów w tej sprawie i ostateczne zakończenie tego tematu. 

Na koniec swojego wystąpienia złożył Burmistrzowi i urzędnikom podziękowanie za gwóźdź 
programu na obchodach 60-lecia Ochotniczej Straży Pożarnej w Łubowie, jakim był występ 
zespołu „Czerwone gitary”. 
 

- Halina Jaskółka (Sołtys Sołectwa Radacz) zwróciła się do Burmistrza Gminy z prośbą o po-
moc w następujących sprawach: 
1) Przejęcia od Agencji Własności Rolnej Skarbu Państwa terenu po tzw. „dzikim wysypi-

sku” z przeznaczeniem na zorganizowanie placu zabaw dla dzieci. Powiedziała, że do te-
go miejsca jest bezpieczne dojście i konieczne byłoby tylko jego wypoziomowanie, na-
tomiast mieszkańcy pomogą w jego zagospodarowaniu. 

2) Zwrócenia się w imieniu mieszkańców Radacza do ochrony zabytków w sprawie ich ko-
ściółka. Stan tego obiektu jest zły, bowiem mury pękają, belki są zniszczone, kościół sia-
da. Powiedziała, że nikt nie zwraca na to uwagi i będzie tak, jak z pałacykiem – zniszcze-
je. 

Po tym podziękowała Burmistrzowi, Radzie Miejskiej za zabezpieczenie dachu na budynku 
świetlicy wiejskiej w Radaczu. 
 
Więcej w tym punkcie obrad nikt nie zabierał głosu. 

 
 
Ad.8) 
 
Przewodniczący Rady Miejskiej Paweł Kacperek poprosił Kierownika Rejonu Generalnej Dy-
rekcji Dróg Krajowych i Autostrad w Szczecinku Sławomira Zienkiewicza o przedstawienie  
informacji na temat utrzymania dróg krajowych leżących w Gminie Borne Sulinowo. 
 
Sławomir Zienkiewicz na wstępie przeprosił za nieobecność Dyrektora Oddziału GDDKiA  
w Szczecinie, który w tym dniu uczestniczy w ważnej naradzie, na której dzielone są pieniądze 
na utrzymanie dróg krajowych. Po tym poinformował, że jego rejon obsługuje 180 km dróg kra-
jowych, w tym w Gminie Borne Sulinowo odcinek niewielki – 27,5 km.  
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W dalszej kolejności przedstawił, co zrobiono i co pozostało do zrobienia na drodze nr 20  
w naszej gminie : 
1. Zakończono w roku bieżącym odnowę nawierzchni i wzmocnienie na odcinku od Rakowa do 

Łubowa (3,5 km) na kwotę 3,5 mln zł. 
2. Na odcinku od Łubowa do kostki w Śmiadowie 2 lata temu  odnowiono nawierzchnię (17 

km). 
3. Pozostała do wykonania naprawa zużytej nawierzchni od granicy gminy do Łubowa i myśli, 

że ta nawierzchnia zostanie odnowiona w roku przyszłym. 
4. W dalszej kolejności remontowany będzie odcinek drogi, łącznie z kostką w Przyjezierzu, do 

granicy gminy w stronę Szczecinka. Należy rozpocząć od odwodnienia, co wymaga opraco-
wania dokumentacji. Myśli, że to zostanie zrealizowane w roku przyszłym. 

5. W ubiegłym roku zmodernizowali obiekt mostowy łączący jeziora Chocie z Piławą. 
6. Wykonano chodnik w m. Jeleń na odcinku od szkoły do końca miejscowości; ten ciąg pieszy 

został odsunięty od jezdni. 
7. W roku bieżącym zamierzają wykonać ciąg pieszo-rowerowy na odcinku Jeleń-Przyjezierze 

(4 km). Inwestycja ta finansowana będzie wspólnie z Gminą Borne Sulinowo, tj. oni zabez-
pieczą materiały, a Burmistrz robociznę. Ponadto planowana jest przebudowa chodnika  
w Silnowie na odcinku droga powiatowa - szkoła i sam wjazd do Silnowa. Aktualnie są na 
etapie ogłaszania przetargu i to zadanie zostanie rozpoczęte, jak pogoda nie zaskoczy. 

8. Na rok przyszły planują opracowanie dokumentacji na pozostałe zadania do zrobienia na 
drodze nr 20, m.in. coś chcą zrobić z kostką w Śmiadowie (przykryć nawierzchnią bitu-
miczną albo uszorstnić). Zastosowali ograniczenie prędkości na tym odcinku do 40 km/godz., 
ale nie są w stanie zmobilizować kierowców do jego przestrzegania. 

 
Na tym zakończył swoje wystąpienie i prosił o ewentualne pytania. 
 
W dyskusji głos zabrali: 
 
- Radna Małgorzata Sobolewicz zwróciła się z zapytaniem do Kierownika Rejonu GDDKiA, 

czy mamy na myśli to, o czym rozmawiała z nim wcześniej. 
 
- Kierownik Rejonu GDDKiA Sławomir Zienkiewicz odpowiedział, że dokładnie tak, z tym, 

że on ogranicza się tylko do robót w obrębie drogi krajowej. 
 
- Radna Małgorzata Sobolewicz zapytała, czy to porozumienie, które przywiózł, dotyczy wy-

cięcia drzew i przesunięcia chodnika w stronę pól. 
 
- Kierownik Rejonu Sławomir Zienkiewicz odpowiedział, że tak, wszystkie drzewa na tym 

odcinku będą wycięte (posiada zgodę i oszacowanie), a chodnik zostanie oddalony od jezdni, 
tj. zastosowana będzie opaska 0,5 m  zabezpieczona krawężnikiem. Powiedział, iż aktualnie 
krawężnik jest prawie na poziomie nawierzchni. 

 
- Radna Małgorzata Sobolewicz zapytała, kiedy przewiduje zakończenie robót. 
 
- Kierownik Rejonu Sławomir Zienkiewicz odpowiedział, że w tym roku, ale warunki atmosfe-

ryczne mogą zweryfikować termin. Ponadto ogranicza ich również procedura przetargowa. 
 
- Burmistrz Gminy Józef Tomczak zapytał o przebudowę zakrętu w Jeleniu, bowiem znów 

doszło do wypadku, a minutę przed tym przeszła chodnikiem grupa dzieci. Powiedział, że do 
przedstawienia tego problemu zobligował go radny z Jelenia, który dzisiaj nie mógł uczestni-
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czyć w Sesji. Zapytał, czy w ramach awarii nie możnaby odsunąć tego chodnika od samej 
granicy jezdni. Podkreślił, że ten zakręt jest bardzo niebezpieczny, stąd ogromna prośba, czy 
nie ma instrumentów wyjątkowych, żeby go przebudować. Zaznaczył, że żadne tablice ogra-
niczające prędkość nie pomogą, dlatego prosił, żeby ten problem przemyśleć  
i rozwiązać.  

 
- Kierownik Rejonu GDDKiA Sławomir Zienkiewicz powiedział, że na tym odcinku jest także 

droga dolotowa z prawej strony. Aby ten zakręt przebudować, trzeba zrobić rewolucję, bo-
wiem należy wybudować pewną infrastrukturę. Ponadto dochodzi kwestia przejęcia gruntów 
od właścicieli, co wiąże się z dużymi kosztami. Poza tym na tym odcinku od szkoły na-
wierzchnia drogi jest w złym stanie, tj. jest dużo łat, nawierzchnia jest pofałdowania. Zazna-
czył, że ma to swoje plusy, bo pojazdy jadą z określoną prędkością. Zamierzają ten odcinek 
pokryć nową nawierzchnią, ale wtedy prędkość średnio zwiększy się o 15-20 km. Tym nie-
mniej ten problem będzie miał na uwadze przy opracowywaniu kompleksowej dokumentacji. 
Spróbuje podjąć działania, żeby zminimalizować niebezpieczeństwo, które aktualnie jest. 

 
- Radna Grażyna Zitans zwróciła uwagę na odcinek drogi od Bornego Sulinowa do Krągów. 

Powiedziała, że na wysokości domu państwa Śliwińskich, prawie na wyjeździe z Krągów jest 
idealna prosta, ale przez całą szerokość jezdni są dwa garby. W tej chwili wszyscy przejeż-
dżający urządzają sobie slalom na tym odcinku drogi. Zaznaczyła, że jeżeli adresatem tego 
problemu nie jest Rejon Dróg Krajowych, to prosiła Burmistrza o wystąpienie do Zarządu 
Dróg Powiatowych o zlikwidowanie tej usterki, bo grozi wypadkiem. 

 
- Zbigniew Maltański (Sołtys Sołectwa Łubowo) zwrócił się z zapytaniem dotyczącym termi-

nu naprawy nawierzchni jezdni w m. Łubowo i budowy chodnika po lewej stronie na odcinku 
od Kościoła do końca wsi jadąc w kierunku Szczecinka. 

 
- Halina Jaskółka (Sołtys Sołectwa Radacz) powiedziała, że drogą z Radacza do szkoły do Ju-

chowa, do Silnowa jeździ autobus często przepełniony. Droga jest zła, bo są garby i jest czę-
sto powykruszana, a pobocza są w fatalnym stanie. W Juchowie funkcjonuje przedsiębior-
stwo rolne, który posiada sprzęt rolniczy, całkowicie nienadający się na nasze drogi. Spotka-
nie na tej drodze np. autobusu z takim sprzętem powoduje trudności przy wymijaniu. Dlatego 
prosiła o utwardzenie pobocza drogi z Radacza w kierunku Juchowa i Silnowa, bo są rozjeż-
dżone, zarośnięte i miękkie, aby pojazdy w sposób bezpieczny mogły się wyminąć. 

 
- Przewodniczący Rady Miejskiej Paweł Kacperek zwracając się do Sołtysa Sołectwa Radacz 

powiedział, że nie są to kompetencje Generalnej Dyrekcji Dróg Krajowych, a Powiatowego 
Zarządu Dróg i zobowiązał Burmistrza Gminy do przekazania powyższej sprawy. 

 
- Kierownik Rejonu GDDKiA Sławomir Zienkiewicz ustosunkował się do poruszonej sprawy 

naprawy nawierzchni drogi w m. Łubowo i budowy chodnika. Powiedział, że sukcesywnie 
starają się coś zrobić, a robią to ze środków na bieżące utrzymanie dróg i na ile ich stać, tyle 
robią. Powiedział, iż zakłada, że w Łubowie w roku przyszłym wykonają nową nawierzchnię 
i od razu 150 m chodnika po lewej stronie. Zwrócił również uwagę na zagrożenie, które wy-
nikać będzie z położenia nowej nawierzchni w Łubowie, bowiem droga przez Łubowo wy-
gląda jak pas startowy, jest niesamowicie szeroka. Dlatego muszą dokonać zmian pod kątem 
organizacji ruchu. Jeżeli wykonają nową nawierzchnię, to będą chcieli wydzielić 1 pas jako 
postojowy, co spowoduje ograniczenie prędkości dla kierujących. Po tym zwrócił się do Soł-
tysa Sołectwa Łubowo i prosił go, żeby uzbroił się w cierpliwość. 
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Więcej głosu w dyskusji nie zabierano, w związku z czym Przewodniczący Rady Miejskiej Pa-
weł Kacperek przeszedł do kolejnego punktu porządku obrad, tj. Informacja o realizacji budżetu 
Gminy Borne Sulinowo za I półrocze 2005 r. 
 
W trakcie trwania obrad doszło 2 radnych; aktualnie w Sesji uczestniczy 10 radnych. 
 
Ad.9) 
 
Przewodniczący Rady Miejskiej Paweł Kacperek powiedział, że informację o realizacji budżetu 
gminy za I półrocze 2005 r. wszyscy radni otrzymali.  
Powyższa informacja stanowi załącznik nr 7 do protokołu. 
 
W dalszej kolejności przeczytał uchwałę Nr CXVII/258/Z/2005 Składu Orzekającego Regional-
nej Izby Obrachunkowej w Szczecinie z dnia 16 września 2005 r. w sprawie wydania opinii  
o przedłożonej przez Burmistrza Miasta i Gminy Borne Sulinowo informacji o przebiegu wyko-
nania budżetu Gminy za I-sze półrocze 2005 roku, która stanowi załącznik nr 8 do protokołu. 
Po tym zapytał, czy są pytania odnośnie wykonania budżetu. 
 
Radna Małgorzata Sobolewicz prosiła o wyjaśnienie uwagi zawartej w opinii RIO odnośnie błęd-
nej klasyfikacji przedszkola. 
 
Skarbnik Gminy Ewa Jóskowska powiedziała, że w informacji z wykonania budżetu Gminy za  
I półrocze był wstawiony zły paragraf i dzisiaj na Sesji uchwałą Rady Miejskiej zostanie zmie-
niony. 
 
Przewodniczący Rady Miejskiej Paweł Kacperek powiedział, iż myśli, że Skarbnik Gminy i Bur-
mistrz Gminy dopilnują terminu 15 października 2005 r. i prześlą wyjaśnienie powstania tak du-
żych zobowiązań wymagalnych na koniec okresu sprawozdawczego. 
 
Radna Małgorzata Sobolewicz zapytała, dlaczego jest taka duża kwota zobowiązań wymagal-
nych. 
 
Burmistrz Gminy Józef Tomczak wyjaśnił, że z dwóch powodów, a mianowicie: 
1. Próby wojska, żeby dokonać zmiany kategorii gruntów na leśne, w związku z czym budżet 

od jednostki wojskowej nie był realizowany. Powyższe nie powiodło się i środki zostaną 
przekazane. 

2. Przygotowania nieruchomości do sprzedaży. Po zmianie przepisów ustawy o gospodarce 
nieruchomościami długo trwa procedura z tym związana (po podjęciu uchwały o zbyciu – 3 
miesiące). 

 
Przewodniczący Rady Miejskiej Paweł Kacperek zapytał, czy są jeszcze jakieś pytania i uwagi 
do realizacji budżetu za I półrocze 2005 r. 
 
Więcej żaden radny nie zabierał głosu w dyskusji, w związku z czym Przewodniczący Rady 
Miejskiej przeszedł do realizacji kolejnego punktu porządku Sesji, tj. Sprawozdań komisji Rady 
Miejskiej z prowadzonej działalności w I półroczu 2005 r. 
 
Ad.10) 
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Sprawozdania komisji Rady Miejskiej z prowadzonej działalności w I półroczu 2005 r. przed-
stawili: 
 
1. Przewodnicząca komisji Małgorzata Sobolewicz przeczytała sprawozdanie Komisji ds. 

Oświaty i Kultury, które stanowi załącznik nr 9 do protokołu. 
 
2. Przewodniczący komisji Jerzy Lewicki przeczytał sprawozdanie Komisji ds. Bezpieczeństwa 

i Ochrony Środowiska, które stanowi załącznik nr 10 do protokołu. 
 
3. Przewodniczący komisji Dariusz Skiba przeczytał sprawozdanie Komisji ds. Kultury Fizycz-

nej i Turystyki, które stanowi załącznik nr 11 do protokołu. 
 
4. Przewodniczący Rady Miejskiej Paweł Kacperek - w imieniu nieobecnej przewodniczącej 

komisji Magdaleny Bardua - przeczytał sprawozdanie Komisji ds. Unii Europejskiej i Samo-
rządności, które stanowi załącznik nr 12 do protokołu. 

 
5. Przewodnicząca komisji Grażyna Zitans przeczytała sprawozdanie Komisji Rewizyjnej, które 

stanowi załącznik nr 13 do protokołu. 
 
6. Przewodnicząca komisji Teresa Łangowska przeczytała sprawozdanie Komisji Rolnej, które 

stanowi załącznik nr 14 do protokołu. 
 
7. Przewodniczący komisji Piotr Kujawa przeczytał sprawozdanie Komisji Budżetowo-

Gospodarczej, które stanowi załącznik nr 15 do protokołu. 
 
8. Radny Piotr Kujawa – w imieniu nieobecnego przewodniczącego komisji Adama Rohatyń-

skiego – przeczytał sprawozdanie Komisji ds. Zdrowia i Opieki Społecznej, które stanowi za-
łącznik nr 16 do protokołu. 

 
Po przedstawieniu powyższych sprawozdań, Przewodniczący Rady Miejskiej Paweł Kacperek 
ogłosił 15 minut przerwy. 
 
Po przerwie. 
 
 
Ad.11) 
Podjęcie uchwał. 
 
11.1 
 
Przewodniczący Rady Miejskiej Paweł Kacperek powiedział, że komisje Rady Miejskiej nega-
tywnie zaopiniowały projekt uchwały w sprawie wyrażenia pozytywnej opinii o wniosku Nadle-
śnictwa Szczecinek o uznanie lasów za ochronne. 
Po tym zapytał, czy ktoś z radnych ma jakieś uwagi do przedmiotowego projektu uchwały. 
 
W związku z tym, że uwag nie zgłoszono, Przewodniczący Rady Miejskiej Paweł Kacperek pod-
dał pod głosowanie projekt uchwały zawierający opinię pozytywną: 
- Za głosowało 3 radnych, 
- Przeciw głosowało 4 radnych,  
- Wstrzymał się od głosu 1 radny. 
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Uchwała w sprawie wyrażenia opinii o uznanie lasów jako ochronnych, zawierająca opinię pozy-
tywną, nie została podjęta. 
 
W związku z powyższym Przewodniczący Rady Miejskiej poddał pod głosowanie negatywną 
opinię o wniosku Nadleśnictwa Szczecinek o uznanie lasów jako ochronnych: 
- Za głosowało 4 radnych, 
- Przeciw głosowało 3 radnych,  
- Wstrzymał się od głosu 1 radny (2 radnych nie głosowało). 
 
Uchwała Nr XXVI/301/2005 Rady Miejskiej w Bornem Sulinowie z dnia 22 września 2005 
r. w sprawie wyrażenia opinii o uznanie lasów jako ochronnych (opinia negatywna) została 
podjęta i stanowi załącznik nr 17 do protokołu. 
 
11.2 
 
Przewodniczący Rady Miejskiej Paweł Kacperek powiedział, że projekt uchwały dotyczy prze-
znaczenia do dzierżawy na okres 5 lat części nieruchomości zabudowanej, w której mieści się 
przedszkole. Zapytał, czy ktoś z radnych ma uwagi do przedmiotowego projektu uchwały. 
 
Radna Małgorzata Sobolewicz zapytała, czy w tym przypadku nie obowiązuje procedura przetar-
gowa. 
 
Burmistrz Gminy Józef Tomczak odpowiedział, że w przypadku przeznaczenia obiektu na cele 
oświatowe, Rada Miejska ma uprawnienie zwolnienia z przetargu. 
 
Innych pytań nie zgłoszono. 
 
Przewodniczący Rady Miejskiej Paweł Kacperek poddał pod głosowanie przedmiotowy projekt 
uchwały: 
- Za głosowało 9 radnych, 
- Głosów przeciwnych i wstrzymujących się nie zgłoszono (1 radny nie głosował). 
 
Uchwała Nr XXVI/302/2005 Rady Miejskiej w Bornem Sulinowie z dnia 22 września 2005 
r. w sprawie przeznaczenia do dzierżawy na okres 5 lat nieruchomości stanowiącej wła-
sność Gminy Borne Sulinowo została podjęta i stanowi załącznik nr 18 do protokołu. 
 
11.3 
 
Przewodniczący Rady Miejskiej Paweł Kacperek powiedział, że przedmiotowy projekt uchwały 
dotyczy przeznaczenia do dzierżawy na okres 10 lat części nieruchomości niezabudowanej  
w celu polepszenia zagospodarowania działki sąsiedniej zabudowanej pensjonatem. Przeznacze-
nie w planie przestrzennego zagospodarowania nieruchomości przeznaczonej do dzierżawy to 
teren zieleni krajobrazowej – Park Miejski. 
Poinformował, że komisje zaopiniowały negatywnie projekt uchwały. 
 
Po tym poddał pod głosowanie przedmiotowy projekt uchwały: 
- Za nie głosował żaden radny, 
- Przeciw głosowało 10 radnych, 
- Głosów wstrzymujących się nie zgłoszono. 
 



 11 

Uchwała w sprawie przeznaczenia do dzierżawy na okres 10 lat nieruchomości stanowiącej 
własność Gminy Borne Sulinowo nie została podjęta. 
 
11.4 
 
Przewodniczący Rady Miejskiej Paweł Kacperek powiedział, że projekt uchwały dotyczy zbycia 
w drodze przetargu nieograniczonego nieruchomości zabudowanej, oznaczonej nr 24/1 i 24/2, 
położonej w Bornem Sulinowie, a komisje Rady Miejskiej wydały opinię pozytywną. 
 
Uwag do projektu uchwały nie zgłoszono, w związku z czym Przewodniczący Rady Miejskiej 
poddał go pod głosowanie: 
- Za głosowało 10 radnych, 
- Głosów przeciwnych i wstrzymujących się nie zgłoszono. 
 
Uchwała Nr XXVI/303/2005 Rady Miejskiej w Bornem Sulinowie z dnia 22 września 2005 
r. w sprawie zbycia nieruchomości stanowiącej własność Gminy Borne Sulinowo została 
podjęta i stanowi załącznik nr 19 do protokołu. 
 
11.5 
 
Przewodniczący Rady Miejskiej Paweł Kacperek powiedział, że projekt uchwały dotyczy zbycia 
nieruchomości niezabudowanej, oznaczonej nr 37/69, położonej w Bornem Sulinowie. Sprzedaż 
nastąpi w drodze przetargu nieograniczonego. 
Poinformował też, że komisje Rady Miejskiej zaopiniowały pozytywnie przedmiotowy  projekt 
uchwały, pod warunkiem ustalenia służebności do działki sąsiedniej. 
 
Uwag do projektu uchwały nie zgłoszono. 
 
Przewodniczący Rady Miejskiej poddał projekt uchwały pod głosowanie z uwagą, że zostanie 
ustanowiona służebność dla działki sąsiedniej: 
- Za głosowało 10 radnych, 
- Głosów przeciwnych i wstrzymujących się nie zgłoszono. 
 
Uchwała Nr XXVI/304/2005 Rady Miejskiej w Bornem Sulinowie z dnia 22 września 2005 
r. w sprawie zbycia nieruchomości stanowiącej własność Gminy Borne Sulinowo została 
podjęta i stanowi załącznik nr 20 do protokołu. 
 
11.6 
 
Przewodniczący Rady Miejskiej Paweł Kacperek powiedział, że projekt uchwały dotyczy zbycia 
nieruchomości niezabudowanej, oznaczonej nr 87/12, położonej w m. Borne Sulinowo. Zbycie 
nastąpi w drodze przetargu nieograniczonego. 
Poinformował, że komisje rady wydały opinie negatywne. 
 
Po tym poddał projekt uchwały pod głosowanie: 
- Za nie głosował żaden radny, 
- Przeciw głosowało 10 radnych, 
- Głosów wstrzymujących się nie zgłoszono. 
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Uchwała w sprawie zbycia nieruchomości stanowiącej własność Gminy Borne Sulinowo (nr 
87/12) nie została podjęta. 
 
11.7 
 
Przewodniczący Rady Miejskiej Paweł Kacperek powiedział, że projekt uchwały dotyczy zbycia 
nieruchomości niezabudowanej, oznaczonej nr 87/19, położonej w m. Borne Sulinowo. Zbycie 
nastąpi w drodze przetargu nieograniczonego. 
Po tym zwrócił się do Przewodniczącego Komisji Budżetowo-Gospodarczej o przedstawienie 
opinii na temat przedmiotowego projektu uchwały. 
 
Przewodniczący Komisji Budżetowo-Gospodarczej Piotr Kujawa poinformował, że komisja wy-
dała opinię pozytywną. 
 
Uwag do projektu uchwały nie zgłoszono. 
 
Przewodniczący Rady Miejskiej poddał projekt uchwały pod głosowanie: 
- Za głosowało 10 radnych, 
- Głosów przeciwnych i wstrzymujących się nie zgłoszono. 
 
Uchwała Nr XXVI/305/2005 Rady Miejskiej w Bornem Sulinowie z dnia 22 września 2005 
r. w sprawie zbycia nieruchomości stanowiącej własność Gminy Borne Sulinowo została 
podjęta i stanowi załącznik nr 21 do protokołu. 
 
11.8 
 
Przewodniczący Rady Miejskiej Paweł Kacperek powiedział, że projekt uchwały dotyczy zbycia 
nieruchomości niezabudowanej, oznaczonej nr 33/1, położonej w m. Borne Sulinowo. Dodał, iż 
uważa, że przedmiotowa działka powinna być zbyta w drodze przetargowej, tak jak jest napisane 
w uzasadnieniu do projektu uchwały. Ponadto komisje rady pozytywnie zaopiniowały przedmio-
towy projekt uchwały. 
 
Uwag do projektu uchwały nie zgłoszono. 
 
Przewodniczący Rady Miejskiej Paweł Kacperek poddał projekt uchwały pod głosowanie: 
- Za głosowało 9 radnych, 
- Przeciw głosował 1 radny, 
- Głosów wstrzymujących się nie zgłoszono. 
 
Uchwała Nr XXVI/306/2005 Rady Miejskiej w Bornem Sulinowie z dnia 22 września 2005 
r. w sprawie zbycia nieruchomości stanowiącej własność Gminy Borne Sulinowo została 
podjęta i stanowi załącznik nr 22 do protokołu. 
 
11.9 
 
Przewodniczący Rady Miejskiej Paweł Kacperek powiedział, że projekt uchwały dotyczy zbycia 
nieruchomości niezabudowanej, oznaczonej nr 84/17, położonej w m. Juchowo. Zbycie nastąpi  
w drodze przetargu nieograniczonego. Komisje rady wydały opinię pozytywną. 
 
Uwag do projektu uchwały nie zgłoszono. 
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Przewodniczący Rady Miejskiej poddał projekt uchwały pod głosowanie: 
- Za głosowało 10 radnych, 
- Głosów przeciwnych i wstrzymujących się nie zgłoszono. 
 
Uchwała Nr XXVI/307/2005 Rady Miejskiej w Bornem Sulinowie z dnia 22 września 2005 
r. w sprawie zbycia nieruchomości stanowiącej własność Gminy Borne Sulinowo została 
podjęta i stanowi załącznik nr 23 do protokołu. 
 
11.10 
 
Przewodniczący Rady Miejskiej Paweł Kacperek powiedział, że projekt uchwały dotyczy zbycia 
nieruchomości niezabudowanych, położonych w m. Łubowo. Jest to kompleks 35 działek prze-
znaczonych pod budownictwo jednorodzinne, które zostaną zbyte w drodze przetargu nieograni-
czonego. 
 
Przewodniczący Komisji Budżetowo-Gospodarczej Piotr Kujawa poinformował, że komisja po-
zytywnie zaopiniowała ten projekt uchwały, pod warunkiem przeniesienia sieci średniego napię-
cia w inne miejsce, zgodnie z wymogami zakładu energetycznego. 
 
Przewodniczący Rady Miejskiej Paweł Kacperek stwierdził, że zakład energetyczny przebuduje 
sieć, zanim działki te zaczną być sprzedawane. 
 
Uwag do projektu uchwały nie zgłoszono. 
 
Przewodniczący Rady Miejskiej poddał projekt uchwały pod głosowanie: 
- Za głosowało 10 radnych, 
- Głosów przeciwnych i wstrzymujących się nie zgłoszono. 
 
Uchwała Nr XXVI/308/2005 Rady Miejskiej w Bornem Sulinowie z dnia 22 września 2005 
r. w sprawie zbycia nieruchomości stanowiących własność Gminy Borne Sulinowo została 
podjęta i stanowi załącznik nr 24 do protokołu. 
 
11.11 
 
Przewodniczący Rady Miejskiej Paweł Kacperek powiedział, że projekt przedmiotowej uchwały 
jest dokumentem niezbędnym do ubiegania się przez Gminę Borne Sulinowo o dofinansowanie 
realizacji przedsięwzięcia pn. „Budowa zaplecza socjalno-technicznego do obsługi stadionu  
w Bornem Sulinowie”. Komisje Rady Miejskiej zaopiniowały pozytywnie ten projekt uchwały. 
 
Uwag do projektu uchwały nie zgłoszono. 
 
Przewodniczący Rady Miejskiej poddał projekt uchwały pod głosowanie: 
- Za głosowało 10 radnych, 
- Głosów przeciwnych i wstrzymujących się nie zgłoszono. 
 
Uchwała Nr XXVI/309/2005 Rady Miejskiej w Bornem Sulinowie z dnia 22 września 2005 
r. w sprawie zabezpieczenia środków przyznanych z Ministerstwa Edukacji Narodowej  
i Sportu na współfinansowanie inwestycji pn. „Budowa zaplecza socjalno-technicznego do 



 14 

obsługi stadionu w Bornem Sulinowie” na 2005 rok została podjęta i stanowi załącznik nr 
25 do protokołu. 
 
11.12 
 
Przewodniczący Rady Miejskiej Paweł Kacperek powiedział, że komisje rady pozytywnie zaopi-
niowały projekt uchwały w sprawie zaciągnięcia pożyczki w wysokości 8.292.362,13 zł na prefi-
nansowanie zadania inwestycyjnego pt. „Modernizacja miejskiego systemu ciepłowniczego  
w oparciu o biomasę w Bornem Sulinowie”. 
 
Radny Tomasz Skowronek powiedział, że w sprawozdaniu Burmistrza Gminy z działalności  
w okresie międzysesyjnym jest zapis o spotkaniu z Wielkopolską Spółką Gazownictwa w Po-
znaniu, w trakcie którego omówiono aktualną sytuację gospodarki ciepłowniczej na naszym te-
renie. Z zapisu tego wynika, że spółka jest w stanie zainwestować około 14 mln zł pod warun-
kiem stałego odbioru gazu, do celów grzewczych. Koszt produkcji 1 GJ jest porównywalny, wg 
przedstawiciela Spółki, do produkcji 1 GJ z biomasy. W związku z tym powiedział, że ma wąt-
pliwości, czy ta nasza uchwała nie jest przedwczesna i czy nie wpłynie na rozmowy ze spółką 
gazowniczą. 
 
Burmistrz Gminy Józef Tomczak stwierdził, iż jest pewne zagrożenie, że Spółka gazownicza nie 
zechce inwestować w naszej gminie. Jednakże spółka ta obudziła się dopiero, jak otrzymaliśmy 
już środki na zadanie związane z modernizacją sieci ciepłowniczej w oparciu o biomasę. Powie-
dział, iż uważa, że ich propozycja jest na wyrost. W ciągu 2 tygodni nastąpi spotkanie z przed-
stawicielami spółki gazowniczej, na którym chce usłyszeć ich wizję. Dodał, iż osobiście jest za 
tym, żeby gaz używany był do celów domowych, a czy do grzewczych nie wie. Tym niemniej 
realizacja zadań z zakresu ciepłownictwa nastąpi na pewno sposobem tańszym, a wybór źródła 
zależeć będzie od tego, jaki wpływ będą miały ceny na życie mieszkańców. Dla niego realna jest 
kotłownia na biomasę, bo w przyszłym roku do września inwestycja ta musi zostać zakończona. 
Nie wie kiedy rozpocznie się inwestycja gazownicza, to jest tylko propozycja. 
 
Przewodniczący Rady Miejskiej Paweł Kacperek powiedział, że zakład gazowniczy późno się 
obudził. Realizując inwestycję modernizacji sieci ciepłowniczej w oparciu o biomasę, będzie 
wymieniona stara sieć. Poza tym większa jest korzyść z kotłowni ekologicznych. Burmistrz 
Gminy ma przygotować się do rozmów ze spółką gazowniczą nt. doprowadzenia gazu dla go-
spodarstw domowych (do celów kuchennych). Dodał, iż w przypadku wyboru źródła ciepła ja-
kim jest gaz, modernizacja kotłowni i wymiana sieci realizowana byłaby za nasze pieniądze. 
Kończąc swoją wypowiedź poinformował, że komisje rady pozytywnie zaopiniowały ten projekt 
uchwały, natomiast wola Rady Miejskiej, jaką podejmie decyzję. 
 
Burmistrz Gminy Józef Tomczak powiedział, iż nie widzi tu nadmiaru szczęścia, bo i tak bę-
dziemy mieli 2 kotłownie na różne źródła ciepła. W tym przypadku problem tkwi w wielkości 
gazu, którą gmina w ciągu roku będzie zmuszona odbierać. 
 
Na tym dyskusję zakończono. 
 
Przewodniczący Rady Miejskiej Paweł Kacperek poddał projekt uchwały pod głosowanie: 
- Za głosowało 10 radnych, 
- Głosów przeciwnych i wstrzymujących się nie zgłoszono. 
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Uchwała Nr XXVI/310/2005 Rady Miejskiej w Bornem Sulinowie z dnia 22 września 2005 
r. w sprawie zaciągnięcia pożyczki na prefinansowanie została podjęta i stanowi załącznik 
nr 26 do protokołu. 
 
11.13 
 
Przewodniczący Rady Miejskiej Paweł Kacperek powiedział, że projekt uchwały dotyczy wpro-
wadzenia zmian w budżecie Gminy Borne Sulinowo na 2005 rok. Komisja Budżetowo-
Gospodarcza pozytywnie zaopiniowała przedmiotowy projekt uchwały. Po tym zwrócił się do 
radnych, czy mają jakieś pytania do proponowanych zmian. 
 
W związku z tym, że nikt z radnych nie zabierał głosu, Przewodniczący Rady Miejskiej poddał 
projekt uchwały pod głosowanie: 
- Za głosowało 10 radnych, 
- Głosów przeciwnych i wstrzymujących się nie zgłoszono. 
 
Uchwała Nr XXVI/311/2005 Rady Miejskiej w Bornem Sulinowie z dnia 22 września 2005 
r. w sprawie wprowadzenia zmian w budżecie Gminy Borne Sulinowo została podjęta i sta-
nowi załącznik nr 27 do protokołu. 
 
Opinie Komisji Budżetowo-Gospodarczej oraz Komisji ds. Unii Europejskiej i Samorządności  
o projektach uchwał stanowią załączniki nr 28 i 29 do protokołu. 
 
 
Ad.12) 
 
W interpelacjach, wnioskach i zapytaniach głos zabrali: 
 
- Radna Grażyna Zitans powiedziała, że mieszkańcy Ciemina zobowiązali ja, żeby poinfor-

mowała Burmistrza o zagrożeniu, jakie stwarza pies państwa Kowalczyków. Powiedziała, że 
mieszkańcy Ciemina w obawie o swoje zdrowie i życie zgłaszali ten fakt Policji w Bornem 
Sulinowie w sierpniu 2004 r. Faktem jest, że przeprowadzone czynności wyjaśniające nie do-
starczyły podstaw do skierowania wniosku o ukaranie w sprawie zachowania należytych 
środków bezpieczeństwa, ale do dnia dzisiejszego mieszkańcy w obawie o swoje zdrowie i 
życie wychodzą na spacery z kijami, aby w razie zagrożenia mogli się obronić. Powiedziała, 
że znamy z mediów przypadki ataków psów, które wcale nie muszą być zakwalifikowane 
przez ministerstwo jako psy groźne. Jednak w trosce, aby nie doszło do tragedii, wniosła o 
częstsze wizytowanie przez Straż Miejską w Bornem Sulinowie tej miejscowości, właśnie w 
tej sprawie. 

 
- Burmistrz Gminy Józef Tomczak odpowiedział, że przyjął ten problem do realizacji. 
 
- Radna Małgorzata Sobolewicz poruszyła następujące sprawy: 

1. Podjęła temat dotyczący ludzi uprawnionych do pobierania zasiłków i do podpisywania 
list, którzy do tej pory mogli tych czynności dokonywać w punktach utworzonych w Sil-
nowie i Łubowie. Wie, że teraz te czynności będą mogli dokonywać w Szczecinku albo w 
Bornem Sulinowie. Poinformowała, że z jej miejscowości będą to 22 osoby i ten problem 
zgłaszała do tut. Urzędu. Nie uzyskała odpowiedzi na piśmie, w związku z czym teraz 
oficjalnie zapytała, jaka jest możliwość, żeby ci ludzie w dalszym ciągu te podpisy mogli 
składać w miejscach, do których łatwiej im dojechać, tj. Łubowo i Silnowo. Powiedziała, 
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że w tej sprawie były prowadzone rozmowy z Powiatowym Urzędem Pracy i uzyskano 
informację, że jest to decyzja Dyrektora PUP, bo ci ludzie pobierają zasiłek  
i mogą dojechać do Szczecinka lub Bornego. Powiedziała, iż uważa, że należy tym lu-
dziom pomóc, żeby dalej mogli korzystać z tych punktów. 

2. Mieszkańcy Kolonii Kiełpino wnioskują, żeby autobus dowożący dzieci do szkoły dojeż-
dżał do drugiego przystanku. Powiedziała, iż wie, że rozmowy z przewoźnikiem w tej 
sprawie były już prowadzone i od 1 października autobus będzie zajeżdżał na drugi przy-
stanek. W związku z tym zwróciła się z prośbą o wykonanie zadaszenia na tym przystan-
ku, aby uchronić przed opadami deszczu, śniegu. 

3. Wskazała na brak znaku przy drodze Silnowo-Juchowo przy skrzyżowaniu, że skręca się 
w kierunku Juchowa. Powyższe powoduje, że samochody niejednokrotnie przejeżdżają to 
skrzyżowanie i dopiero po liczniku orientują się, że już dawno powinni być w Juchowie. 

 
Burmistrz Gminy Józef Tomczak udzielił następujących odpowiedzi: 
1. W sprawie funkcjonowania punktów podpisywania list w Łubowie i Silnowie powiedział, że 

ten temat podjął na posiedzeniu Powiatowej Rady Zatrudnienia i zadał Dyrektorowi PUP py-
tanie w tym względzie. Uzyskał odpowiedź, że Dyrektor PUP nic o tym nie wie. Poinformo-
wał, że w przyszłym tygodniu odbędzie się kolejne posiedzenie Powiatowej Rady Zatrudnie-
nia i wówczas definitywnie tę sprawę rozstrzygnie. Dodał, iż nie sądzi, żeby mieszkańcy mu-
sieli dojeżdżać do Szczecinka do złożenia podpisu, skoro to funkcjonuje. 

2. Odnośnie zadaszenia na przystanku w m. Kiełpino Kolonia  powiedział, że oczekujące na 
autobus dzieciaki muszą gdzieś się schować, zwłaszcza w sezonie jesienno-zimowym.    

3. Odnośnie znaku powiedział, że jest to zadanie Powiatowego Zarządu Dróg i wielokrotnie ten 
temat zgłaszano. Tym niemniej stwierdził, iż wie, że Powiatowy Zarząd Dróg ma brak środ-
ków na bieżące funkcjonowanie. 

Po tym Burmistrz Gminy poinformował, że szkoły w Łubowie, Bornem Sulinowie, Juchowie  
i Gimnazjum w Silnowie przystąpiły, zakwalifikowały się do programu „Napełniamy talerzyk”. 
Zwrócił uwagę, iż ta niewielka działalność powoduje, że szkoła jest miejscem, gdzie dzieci spo-
żywają chociaż jeden większy dobry posiłek. Podziękował dyrektorom szkół, że przystąpili do 
tej akcji i nie przegapili możliwości wystąpienia, co jest korzyścią dla naszych dzieci. 
 
Przewodniczący Rady Miejskiej Paweł Kacperek podziękował Burmistrzowi Gminy, a w szcze-
gólności Dyrektorowi Ośrodka Sportu i Rekreacji za zorganizowanie najazdu samochodów na 
imprezę Strong Menów w Bornem Sulinowie. Powiedział, że impreza była znakomita, ale szczu-
płość miejsc siedzących spowodowała, że nie każdy mógł na niej być. Dlatego na przyszły rok 
trzeba uporządkować sprawę placu, żeby było więcej miejsca. Natomiast jeśli chodzi o sprawy 
finansowe, jeśli na coś nie ma środków w budżecie, to powyższe konsultować z Radą Miejską. 
 
Po tym oddał głos Dyrektorowi OSiR Eugeniuszowi Szybistemu. 
 
Dyrektor OSiR Eugeniusz Szybisty powiedział, że chce ustosunkować się do sprawozdania Ko-
misji Rewizyjnej, w którym zawarto zapis odnośnie współpracy klubów sportowych z Ośrod-
kiem Sportu i Rekreacji. Przed tym zwrócił się do Przewodniczącej Komisji Rewizyjnej, aby 
dokładnie zacytowała zapis ze sprawozdania.  
 
Przewodnicząca Komisji Rewizyjnej Grażyna Zitans - zwracając się do Dyrektora OSiR - po-
wiedziała, iż z rozmowy z prezesami klubów komisja wywnioskowała, że jest bardzo mała 
współpraca z Dyrektorem OSiR, właśnie z panem. Dlatego komisja wnioskuje o to, żeby bardziej 
pan otworzył się na działalność klubów sportowych i podjął z nimi większą współpracę. 
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Dyrektor OSiR Eugeniusz Szybisty powiedział, że na bieżąco ma kontakt ze wszystkimi kluba-
mi, oprócz jednego klubu. Jak obejmował stanowisko zwrócił się do prezesa klubu, żeby zaprosił 
go na posiedzenie, zapoznał z zarządem, z zawodnikami. Do dzisiejszego dnia ten prezes powie-
dział, że nie będzie go zapraszał, a jeśli ktoś nie chce go zaprosić, to on nie ma prawa sam 
przyjść. Każdy klub jest instytucją z osobowością prawną, który ma zarząd, komisję rewizyjną  
i działa zgodnie ze swoim statutem. Poinformował, że ten klub wymusił na Burmistrzu Gminy, 
żeby on jako Dyrektor OSiR ze środków na swoją działalność dał 8 tys. zł na ich działalność. Na 
dzień dzisiejszy przekazał 3,5 tys. zł, czyli prawie 50%, a do grudnia przekaże pozostałą kwotę. 
Na koniec poinformował, że połączył się z Panem Zdanowskim i do Komisji Rewizyjnej wpłynie 
pismo dotyczące współpracy Klubu „Pionier’95” z nim, jako Dyrektorem Ośrodka Sportu  
i Rekreacji. Ponadto stwierdził, iż myśli, że wypowiedź jednego prezesa, który antagonistycznie 
jest nastawiony do Ośrodka Sportu i Rekreacji, nie może być opinią komisji. Po tym podzięko-
wał za udzielenie głosu. 
 
Sołtys Sołectwa Łubowo Zbigniew Maltański zapytał, a co z odpowiedziami na problemy zgła-
szane przez sołtysów. 
 
Przewodniczący Rady Miejskiej Paweł Kacperek odpowiedział, że sołtysi otrzymają odpowiedzi 
na piśmie. 
 
Ad.13) 
 
Przewodniczący Rady Miejskiej Paweł Kacperek powiedział, iż przewiduje, że następna Sesja 
Rady Miejskiej odbędzie się w trzeciej dekadzie października br. Zwracając się do Burmistrza 
Gminy powiedział, iż chciałby, żeby była poświęcona: 
1) realizacji inwestycji, zarówno tegorocznych jak i przyszłorocznych, 
2) ustanowieniu harmonogramu opracowania planu zagospodarowania przestrzennego dla po-

szczególnych miejscowości gminy. 
Powiedział, że nie chodzi o to, że mają się one znaleźć w jednym budżecie, tylko trzeba ustalić, 
w którym roku przewiduje się uruchomienie procedury dla danych miejscowości. 
 
Po tym Przewodniczący Rady Miejskiej zamknął Sesję. 
 
Sesja Rady Miejskiej trwała od godz.10.00 do godz. 12.50. 
 
Na tym protokół zakończono. 
 
 
Protokołowała: 
Anna Łozińska 
 


